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PYíloha . 1: Žádost pro schválení etiky výzkumu v bakaláYských a diplomových 

pracích vedoucím práce 
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PYíloha . 2: Text informovaného souhlasu 

Vážený pane,  

v souladu se Všeobecnou deklarací lidských práv, naYízením Evropské Unie . 2016/679 

a zákonem . 110/2019 Sb. – o zpracování osobních údajo a dalšími obecn� závaznými 

právními pYedpisy (jakož jsou zejména Helsinská deklarace, pYijatá 18. Sv�tovým 

zdravotnickým shromážd�ním v roce 1964 ve zn�ní pozd�jších zm�n (Fortaleza, Brazílie, 

2013); Zákon o zdravotních službách a podmínkách jejich poskytování (zejména 

ustanovení § 28 odst. 1 zákona .  372/2011 Sb.) a Úmluva o lidských právech a 

biomedicín� . 96/2001, jsou-li aplikovatelné), Vás žádám o souhlas s Vaší úastí ve 

výzkumném projektu na UK FTVS v rámci bakaláYské práce s názvem Vliv cizinco na 

rozvoj eských basketbalových hráo v Kooperativa NBL provád�né na neutrálním, 

veYejném, bezpeném, pYedem domluveném míst�, nebo online. 

 

Projekt bude probíhat v období: 11.4.2023 – 31.5.2024 

Výzkum bude realizován v souladu s platnými epidemiologickými opatYeními MZ R. 

 

Cílem výzkumného projektu je zjistit, zda je rozvoj eských hráo ovlivn�n pYítomností 

cizinco v domácí lize a zda jsou hrái ovlivn�ni pozitivn� i negativn�. 

Zposob zásahu bude neinvazivní. Budete se úastnit rozhovoru, pYi kterém se budu ptát 

na otázky ohledn� jak vnímáte pYítomnost cizinco ve Vašem týmu nebo obecn� v celé 

lize.  

V rozhovoru nebudu zjišeovat žádná citlivá data. 

 

Rozhovor bude nahrán mobilní telefon. ten samý den bude nahrán do poítae a 

bezprostYedn� poté z mobilního telefonu smazán. Po pYepsání Vám bude pYedložen 

anonymizovaný i pseudonymizovaný rozhovor ke schválení, které potvrdíte podpisem 

na konci tohoto dokumentu. ZveYejn�n bude pouze pYepsaný a Vámi schválený pYepis 

rozhovoru i jeho ásti.  

 

asová náronost rozhovoru: 5-7 minut. 
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Výzkumu se nezúastní osoby s nakažlivým onemocn�ním. 

Výzkum pYedstavuje pro úastníky jen malé riziko, srovnatelné s riziky pYi b�žné 

kanceláYské práci. 

Vaše úast v projektu je dobrovolná a nebude finann� ohodnocená. 

PYínosem tohoto výzkumného projektu pro Vás bude informace, zda jsou cizinci 

v eské lize bráni pozitivn� i negativn� pro rozvoj domácích hráo a v pYípad�, že by 

domácí hrái pYítomnost zahraniních hráo vnímali negativn�, tak doporuení pro 

zm�nu vedení eské Kooperativa ligy. 

 

S celkovými výsledky a záv�ry výzkumného projektu se možete seznámit na e-mailové 

adrese: Kleinhamplik@seznam.cz nebo po dokonení práce v digitálním repozitáYi 

Univerzity Karlovy na webových stránkách https://dspace.cuni.cz/. 

 

Ochrana osobních dat: Data budou shromaž�ována a zpracovávána v souladu s pravidly 

vymezenými naYízením Evropské Unie . 2016/679 a zákonem . 110/2019 Sb. – o 

zpracování osobních údajo. Budou získávány následující osobní údaje: jméno a 

pYíjmení, e-mailová adresa, pYípadn� telefonní íslo a odpov�di na otázky z rozhovoru. 

Všechny získané údaje budou bezpen� uchované na heslem zajišt�ném poítai v 

uzameném prostoru, pYístup k nim budu mít pouze já a vedoucí práce.  

 

Uv�domuji si, že text je anonymizován i pseudonymizován, neobsahuje-li jakékoli 

informace, které jednotliv� i ve svém souhrnu mohou vést k identifikaci konkrétní 

osoby – budu dbát na to, aby jednotlivé osoby nebyly rozpoznatelné v textu práce. 

Osobní data, která by vedla k identifikaci úastníko výzkumu, budou maximáln� do 1 

dne po odsouhlasení pYepisu rozhovoru anonymizována (smazána) i 

pseudonymizována (nahrazena jiným jménem i názvem), nejdéle však do 2 týdno po 

pYepsání rozhovoru budou smazána všechna Vaše osobní data. Vaše e-maily vymažu 

nejpozd�ji do 1 dne po posledním kontaktu s Vámi v rámci výzkumu. Získaná data 

budou zpracovávána, bezpen� uchována a publikována v bakaláYské práci, pYípadn� v 

dalším výzkumu na UK FTVS. 
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Zmíníte-li název Vaší organizace, tak zaruuji, že nebude nikdy publikován, avšak 

može být ústn� zmín�n pYi obhajob� práce. 

 

V prob�hu výzkumu nebudou poYizovány fotografie ani videa. Budou poYizovány pouze 

audionahrávky, které budou sloužit k uchování informací potYebných pro výzkum.  

 

Výzkum byl schválen vedoucím práce na UK FTVS. 

 

V maximální možné míYe zajistím, aby získaná data nebyla zneužita ani použita pro jiné 

úely. 

 

 

Jméno a pYíjmení hlavního Yešitele: .............................................    

Podpis:................................ 

 

Jméno a pYíjmení osoby, která provedla pouení: ...............................     

Podpis:........................ 

 

 

Prohlašuji a svým níže uvedeným vlastnoruním podpisem potvrzuji, že dobrovoln� 

souhlasím s úastí ve výše uvedeném projektu a že jsem m�l(a) možnost si Yádn� a 

v dostateném ase zvážit všechny relevantní informace o výzkumu, zeptat se na vše 

podstatné týkající se úasti ve výzkumu a že jsem dostal(a) jasné a srozumitelné 

odpov�di na své dotazy. Byl(a) jsem pouen(a) o právu odmítnout úast ve výzkumném 

projektu nebo svoj souhlas kdykoli odvolat bez represí, a to písemn� Etické komisi UK 

FTVS, která bude následn� informovat pYedkladatele projektu. Dále potvrzuji, že mi byl 

pYedán jeden originál vyhotovení tohoto informovaného souhlasu. 
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Místo, datum .................... 

Jméno a pYíjmení úastníka  ................................................  Podpis: 

.................................... 

 

 

 

Souhlasím s textem pYepsaného a anonymizovaného i pseudonymizovaného rozhovoru 

v rámci výše uvedeného výzkumu a s publikací celého rozhovoru i jeho ástí. 

 

Jméno a pYíjmení úastníka  ................................................  Podpis: 

.................................... 
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PYíloha . 3: PYepis rozhovoro 

Tým .1 

Respondent .1 

Berete basketbal jako hlavní náplI Vašeho života, nebo si k tomu musíte 

pYivyd�lávat? Studujete k tomu?  

Já to hraji profi, takže se tím živím a nic jiného k tomu ned�lám. 

Na stránce proballers jsem si vyhledal, že jste nikdy nehrál v zahranií, máte 

motivaci dostat se do zahraniních lig? 

U m� už asi ne, je mi 25 let a už ten posun do zahranií vidím obtížn� a spíš se soustYedím 

na to zostat a udržet se tady v domácí lize. 

Jak vnímáte zahraniní hráe ae už spoluhráe i protihráe? Berete je spíš jako 

motivaci ke zlepšení vlastních výkono, nebo jako pYekážku k prosazení se do 

základní sestavy? 

Spíš je to taková motivace. Ukázat trenérom, že jako eský hrái na to máme a že tady 

nepotYebujeme n�jaký zahraniní hráe, to je pro m� asi taková hlavní motivace, že prost� 

se dá hrát i s eskými hrái, ne tady mít prost� 4-5 Ameriano, který to budou tahat. 

DobYe, takže z herního hlediska to berete pozitivn� jako motivaci k lepším výkonom, 

ale vidíte na posobení zahraniních hráo i n�jaké negativum? 

Spíš negativn� vnímám tech jejich pYístup, ten jejich pYístup není úpln� adekvátní k tomu, 

jak by se m�li chovat. 

Když bych tuto otázku rozvinul, oni tedy mají n�jaké návyky ze zahranií, které 

Vám nevyhovují a tYeba se nad Vámi i povyšují? 

Nene, spíš jako ve smyslu, že pYijdou pozd� na trénink bez omluvenky, nebo když jedeme 

na zápas a máme mít týmový v�ci, tak oni je nemají. Je to spíš, že jim je to jedno tyhle 

v�ci. Ale záleží tým od týmu, n�kdy ty eský kluci za to dostávají bídu, že ty zahraniní 

si možou d�lat vlastn� co cht�jí a ty eský kluci jsou v takových jako mantinelech, ale jak 

Yíkám, je to jak kdo, je to dost individuální. 

Takže když to shrneme, tak hern� jejich pYítomnost berete pozitivn� jako motivaci 

a negativn� to vnímáte spíše mimo hYišt�? 
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No je to spíš o tom pYístupu a ta nátura, že si lov�k dovolí, co mu trenéYi dovolí. Když 

to vezmu tYeba, že by tady m�li být lídYi, tak n�kdy prost� ty lídYi úpln� nejsou, spíš jedou 

statistiky a pak na tom hYišti, nebo i obecn� životn�, to nevypadá jako lídr týmu. 

Poslední otázka, Vám je tedy 25 let a do zahranií jste neodjel. Myslíte si, že jeden 

z aspekto by mohla být pYítomnost práv� zahraniních hráo, kteYí Vám brali místo 

v sestav� a vy jste se tedy tak nemohl dostaten� rozvíjet? 

Ne to ne, podle m� to je vždycky chyba toho hráe, tYeba tomu basketu nedá tolik co by 

mohl nebo co by m�l. Asi tak no, prost� talent a dYina a není to o tom, že nám tady berou 

ty hrái minuty. Je to o tom, kdo k tomu má jaký pYístup, pak záleží. N�kdo má tYeba 

zdravotní problémy, n�kdo tYeba nemá takovou tu morálku, když se nedaYí, takže je to 

spíš o tom lov�ku, jakou má motivaci se prosadit nebo ne. 

 

Respondent .2 

Berete basketbal jako hlavní náplI Vašeho života, nebo si k tomu musíte 

pYivyd�lávat? Studujete k tomu?  

Já do toho ješt� studuji, ale beru to jako svou hlavní obživu. 

Takže do budoucna po studiu máte v plánu se basketbalu nadále v�novat na 

profesionální úrovni?  

Když to vyjde, tak jo. Když ne, tak ne. 

Na stránce proballers jsem si vyhledal, že jste nikdy nehrál v zahranií, máte 

motivaci dostat se do zahraniních lig? 

Já se tomu úpln� nebráním, ale nevidím moc velkou šanci na to, abych se do zahranií 

mohl dostat. 

Jak vnímáte zahraniní hráe ae už spoluhráe i protihráe? Berete je spíš jako 

motivaci ke zlepšení vlastních výkono, nebo jako pYekážku k prosazení se do 

základní sestavy? 

Obecn� to beru více jako motivaci. Ukázat se trenérom, že na to jako eští hrái máme a 

že není tYeba sem pYivád�t n�kolik Ameriano, aby nás potahali, ale že se jim dokážeme 

vyrovnat. 
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DobYe, takže z herního hlediska to berete pozitivn�, jako motivaci ke zlepšeným 

výkonom, ale vidíte na posobení zahraniních hráo i n�jaké negativum? 

Obas to chování není úpln� adekvátní, je to teda dost individuální a každý hrá to má 

trochu jinak, ale obas si n�kteYí myslí, že jim to tady patYí, to jsou ty hlavní hrái. Na 

druhou stranu je to pochopitelný, když hrají hodn� minut, ale jak Yíkám, je to dost 

individuální a každý to má trochu jinak. 

 

Tým .2 

Respondent .1 

Berete basketbal jako hlavní náplI Vašeho života, nebo si k tomu musíte 

pYivyd�lávat? Studujete k tomu?  

Co se týe basketu, tak n�co málo z toho mám, mám z toho n�jaké peníze a normáln� 

k tomu studuju VŠ a do toho teda i pracuji s d�tmi. 

A do budoucna se vidíte jako profesionální basketbalista? 

Tak urit� tam ta možnost je, ale soustYedím se taky hodn� na školu, aby to nebylo ist� 

zam�Yený jenom na ten sport, abych m�l n�jaký zadní vrátka nebo n�jaký další možnosti, 

kdyby basket nevyšel. 

Máte, nebo m�l jste, ambici hrát v zahranií?   

Stopro, vždycky jsem cílil hlavn� na to zahranií, ale zatím ješt� zostávám tady. 

Pro jste ješt� neodjel?  

Jednak nebyla žádná nabídka a já jsem m�l vždycky tady v esku tYeba školu nebo n�co, 

co m� trošku táhlo k tomu, abych zostal tady. Na n�jaký Erasmus, když jsem byl menší 

jsem si netroufal, s tím basketem je to takový složit�jší a nebyl na to úpln� as nebo 

pYíležitost. 

Jak vnímáte zahraniní hráe? Spíše negativn� nebo pozitivn�? Mohl byste to 

ukázat na pYíkladech? 

Má to svoje negativa i pozitiva. Co se týe pozitiv, tak ti zahraniní hrái mají trochu 

jinou mentalitu. Jdou do toho naplno a dokážou vás posunout na ten vyšší level co se týe 

výkonosti a všeho možného. Negativa mi pYijdou, že už i tady v esku ti zahraniní hrái 
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trochu pYevažují nad t�mi eskými, takže ty eští hrái nemají tolik pYíležitostí a tolik 

šancí se tYeba potom prosadit. 

Može být jeden z aspekto toho, že jste se ješt� nedostal do zahranií, práv� 

pYítomnost zahraniních hráo, kteYí dostávají pYednost a vy se tak nedokážete 

vyhrát v domácím prostYedí? 

Urit� to može být jeden z t�ch dovodo. 

Z pYedchozích rozhovoro si hrái st�žovali na pYístup zahraniních hráo, že nejsou 

tak soustYed�ni a neberou basketbal na velkou váhu, máte s tímto zkušenosti? 

To je asi hodn� lov�k od lov�ka, úpln� takový problém to není. Co se tYeba týe nošení 

týmových v�cí nebo takhle, tak to zas takový problém není, v�tšina to nosí, obas se stane, 

že zapomenou, nebo nemají vypráno tYeba, ale jinak si myslím, že u nás v pohod�. 

 

Respondent .2  

Berete basketbal jako hlavní náplI Vašeho života, nebo si k tomu musíte 

pYivyd�lávat? Studujete k tomu?  

Vnímám basket jako hlavní ást života. SamozYejm� studuji, tenhle rok se budu hlásit na 

žurnalistiku a na management sportu v souvislosti s tím, že bych potom u toho sportu 

cht�l zostat. 

Co se týe zahraniní kariéry, máte, nebo m�l jste, ambici se dostat do zahranií? 

Ano mám, je to pYece jenom úpln� jiná sout�ž. 

Dokážete Yíct, pro jste ješt� do zahranií neodjel? 

Nabídky jsem m�l, první mi pYekazil Covid a potom jsem si Yekl, že ta eská cesta bude 

o n�co lepší, ten skok do neznáma, když jsem takhle mladý, je to pro m� první rok u 

chlapo, to je za m� smrt, takže jsem se cht�l n�jakým zposobem rozjet, ukázat se a rozvíjet 

ty schopnosti tady v esku a pak když tak popYípad� n�jaký nabídky. 

Dokážete Yíct, zda jeden z dovodo, pro jste do zahranií neodjel, nemože být i 

pYítomnost zahraniních hráo, pYes které nedostanete tolik minut, a to ovlivIuje 

váš vývoj? 
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Já ty zahraniní hráe vnímám tak, jakože to je souást toho sportu v esku. PYece jenom 

n�jakým zposobem tu ligu osladí a trošku to zpestYí, takže je beru prost� jako normální 

hráe. Beru to tak, jako kdyby byli z eska, ale pYece jenom jsou o n�co lepší. 

Dokázal byste mi Yíct n�jaká pozitiva a negativa zahraniních hráo? 

Tak pYinášejí urit� nový zkušenosti z toho zahranií, každá ta zem� má svoj specifický 

basket, když Yeknu Amerika, tak ta má skv�lou hru 1v1. TYeba Srbové, tak ti jsou zarputilí 

a taky pYidávají n�co do té hry a urit� velký pozitivum beru to, že se mi rozvíjí ten jazyk, 

anglitina a komunikace s t�mi hrái. 

Z pYedchozích rozhovoro si hrái st�žovali na pYístup zahraniních hráo, že nejsou 

tak soustYed�ni a neberou basketbal na velkou váhu, máte s tímto zkušenosti? 

U nás jsou ti kluci super, obas ta profesionalita trošku chybí, ale jak Yíkám, jsou to stejní 

hrái jako my. Nám taky obas chybí a nevidím v tom n�jaký zásadní rozdíl, lídYi by pYeci 

jen m�li být i eští hrái ti zkušen�jší. 

 

Respondent .3  

Berete basketbal jako hlavní náplI Vašeho života, nebo si k tomu musíte 

pYivyd�lávat? Studujete k tomu?  

Tak jelikož basketbal není v esku na prvním míst�, tak k tomu jsem nucený d�lat v�ci 

navíc, takže jsem normáln� zam�stnaný na poloviní úvazek, ale co se týká n�jakého toho 

pYístupu k tomu basketu, tak se práv� snažím, aby to byla náplI mého života. 

Vy už jste v zahranií odehrál jeden zápas, je u Vás ambice se do zahranií ješt� 

vrátit zpátky? 

Ta ambice tam poYád je, ale ten dovod, pro jsem se vracel, byl vlastn� zaátek covidu a 

taky jsem cht�l být poblíž rodiny. 

Jak vnímáte zahraniní hráe? Spíše negativn� nebo pozitivn�? Mohl byste to 

ukázat na pYíkladech? 

Do n�jaký míry to beru urit� jako pozitivní aspekt, protože to posouvá celou sout�ž tam, 

kam by m�la sm�Yovat, ale jak Yíkám, do jistý míry potom když jako máte na palubovce 

p�t zahraniních hráo a nemáte žádný echy, tak už to beru negativn�. 
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Z pYedchozích rozhovoro si hrái st�žovali na pYístup zahraniních hráo, že nejsou 

tak soustYed�ni a neberou basketbal na velkou váhu, máte s tímto zkušenosti? 

S tímto chováním jako máme zkušenosti, ale myslím si, že to je hodn� o trenérovi on to 

jakoby vyžaduje a musí tam být n�jaká autorita z jeho strany, aby to fungovalo. 

Poslední otázka, berete zahraniní hráe tak, že vám berou místo v základu a kvoli 

tomu se nemožete tak dobYe rozvíjet v domácím prostYedí? Nebo práv� jako 

motivaci pro rozvoj na základ� toho, že se od nich možete uit? 

Tadyto je hodn� subjektivní, ale já osobn� to beru jako motivaci k tomu se rozvíjet a 

práv� se jim jako vyrovnat a pYípadn� ukázat, že jsem lepší. 

 

Tým .3  

Respondent .1  

Berete basketbal jako hlavní náplI Vašeho života, nebo si k tomu musíte 

pYivyd�lávat? Studujete k tomu?  

Tak po stYední jsem zkoušel studovat do toho basketu, ale za prvý m� to nebavilo, ani 

jsem nebyl n�jak studentský typ a tady to bylo t�žší s tím, že se nespolupracuje s žádnou 

školou nebo tak a dojížd�ní bylo složitý, takže jsem zaal hrát basket a te�ka se tím živím 

a mám to jako jediné povolání. 

Máte motivaci odjet hrát do zahranií?  

Urit� je to n�co, co bych si cht�l n�kdy vyzkoušet, ale není to n�co z eho bych byl 

zklamaný, kdyby se nepovedlo, ale urit� to je v�c, co bych si cht�l vyzkoušet. 

Vám je 22 let, což je v�k, kdy už by se o tom zahranií m�lo pYemýšlet, dokážete Yíct, 

pro jste ješt� neodjel?  

Tak momentáln� mám docela dobrou pozici tady v klubu, takže podmínky tu jsou pro m� 

dobrý, takže momentáln� jsem nem�l úpln� dovod to tu opoušt�t, protože to tu bylo pro 

m� optimální. Kdyby se naskytla lepší pYíležitost, tak bych to tYeba zaal zvažovat, ale 

momentáln� jsem spokojený. 

Jak vnímáte zahraniní hráe? Spíše negativn� nebo pozitivn�? Mohl byste to 

ukázat na pYíkladech? 
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Tak když si vezmeme všechny týmy v esku ale i zahranií, tak každý tým má cizince, 

pak konkrétn� spíš Ameriany a myslím si, že to je potYeba, že eská liga i pYestože to 

není jedna z top lig Evropy, tak cizinci jsou doležitá ást týmu, protože v�tšinou pYicházejí 

jako posily a jako hrái, kteYí  by m�li ten tým n�jakým zposobem vést, hlavn� co se týe 

v zápasech, protože tam se to od nich oekává, že by nám ti zahraniní hrái m�li n�jakým 

zposobem pomoct, takže si myslím že cizinci jsou dneska nedílnou souástí 

basketbalových týmo a že se ani n�jak nepoítá s tím, že by ti cizinci v t�ch týmech být 

nem�li. 

Když se zeptám na motivaci, berete zahraniní hráe tak, že se od nich chcete uit, 

nebo vás motivuje chue je pYekonat? 

Já si myslím, že je doležitý hlavn� pro m� v mladým v�ku, že jsou tu lepší hrái s více 

zkušenostmi, od nich se možu uit. A za druhý tím, že budu trénovat proti lepším hráom, 

tak se automaticky budu i víc zlepšovat, než kdyby to byli hrái na stejný úrovni, tak já 

individuáln� bych nepotYeboval být s horšími hrái. 

Z pYedchozích rozhovoro si hrái st�žovali na pYístup zahraniních hráo, že nejsou 

tak soustYed�ni a neberou basketbal na velkou váhu, máte s tímto zkušenosti? 

Lidsky s nimi nemám vobec žádný problém, jsou to v pohod� kluci a mimo basket tak 

jsou fakt fajn, ale jako všude jsou tu problém, že zvláše u t�ch cizinco jsou ty ega prost� 

vysoký a dost asto i pro n� to jako kontrolovat a obas chodí pozd�, obas si nevezmou 

týmový obleení i když se jim to Yekne jednou, dvakrát, tYikrát nehraje to úpln� roli. V tom 

hraní je to o tom egu, dost asto cht�li být nejlepší a dávají pYednost sob� pYed týmem což 

pak ovlivIuje ty eský hráe, pro který je ten tým na prvním míst� a když pak v zápase 

musí spolupracovat s n�kým pro koho ten tým na prvním míst� není, tak je to obas t�žký. 

 

Respondent .2 

Berete basketbal jako hlavní náplI Vašeho života, nebo si k tomu musíte 

pYivyd�lávat? Studujete k tomu?  

Tak v tuhle chvíli už je to povolání. Po maturit� jsem ješt� zkoušel studovat vysokou 

školu, ale bohužel s tím profesionálním sportem, už i na úrovni národního týmu, to není 

moc skloubitelný, takže jsem to pak bohužel musel ukonit kvoli spousta absencím atd. 

Takže zkoušel jsem, ale te�ka posledních 7 let je to vlastn� profese. 
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Vy jste hrál 2 roky v N�mecku, dokážete Yíct pro jste se vrátil?  

Dovod byl jednoduchý, m�l jsem první sezonu velmi dobrou, druhou sezónu jsem 

nedostával takovou minutáž a pYíležitost na hYišti, jakou bych si pYedstavoval a vlastn� 

naskytla se nabídka z týmu XXX, což je dlouhodob� jeden z nejlepších týmo v esku, 

takže jsem se vrátil zpátky do eska. 

A máte s odstupem asu ješt� ambice se znovu do zahranií vrátit?  

Ješt� bych cht�l, pYece jenom to pro m� poYád není úpln� uzavYená kapitola. Myslím si, 

že po tý první sezón�, kterou jsem m�l – Yekl bych až nadmíru úsp�šnou – byl ten propad 

obrovskej. Dote� nevím dovod toho propadu, takže bych se urit� cht�l ješt� do zahranií 

podívat 

Jak vnímáte zahraniní hráe? Spíše negativn� nebo pozitivn�? Mohl byste to 

ukázat na pYíkladech? 

Myslím si, že to je spíš motivace. Vlastn� i zvyšují kvalitu tý eský ligy, protože co si 

budeme povídat, eských hráo ani týmu není tolik kvalitních, takže urit� zvyšují 

úroveI, je to každodenní motivace, konkrétn� tady v týmu XXX trénujeme s nejlepšíma 

Amerianama, který tady v esku jsou, takže myslím, že je to spíš motivací. 

Když se zeptám na motivaci, berete zahraniní hráe tak, že se od nich chcete uit, 

nebo vás motivuje chue je pYekonat?  

V mý fázi kariéry už to není úpln� o tom, abych si zkoušel dokazovat, že jsem lepší než 

oni. Spíš obas, když vidím, že mají n�jaký dobrý v�ci, tak se je snažím napodobovat, ale 

spíš je to o tom, že už každý v tom týmu víme, jakou máme roli a tu plníme. 

Z pYedchozích rozhovoro si hrái st�žovali na pYístup zahraniních hráo, že nejsou 

tak soustYed�ni a neberou basketbal na velkou váhu, máte s tímto zkušenosti? 

Tak obas jsou pYípady, kdy ten respekt tam trošku pokulhává a je to samozYejm� spoustu 

v�cí, které to mohou ovlivIovat. Všichni víme, jak n�jaký naši spoluhrái vyrostali, tYeba 

bez otce, nebo jsou z mnoha sourozenco, takže se pak lov�k nemože divit, ale urit� ty 

problémy s n�jakým tím respektem voi trenérovi nebo dodržování t�ch týmových 

pravidel, dost z nich s tím má problémy. 
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Respondent .3  

Berete basketbal jako hlavní náplI Vašeho života, nebo si k tomu musíte 

pYivyd�lávat? Studujete k tomu?  

Vnímám to tak, že to je moj hlavní pYíjem, nic jiného nemám. Živí m� to vlastn� celou tu 

mojí kariéru, kdy jsem vlastn� zaal pracovat jako sportovec. 

Máte motivaci dostat se do zahranií?  

Urit� bych tu motivaci ješt� m�l, stále jsem ješt� relativn� mladý, když to tak Yeknu, 

takže urit� bych si to cht�l aspoI zkusit, jaký to vlastn� je. 

Vám už je vlastn� 25, což je v�k, kdy už je to s tou zahranií kariérou tak na hran�, 

dokážete Yíct, pro jste se tam ješt� nedostal?  

Asi nepYišla úpln� lákavá nabídka n�kam. M�l jsem nabídky, když jsem byl práv� mladší, 

když mi bylo 18 let, a práv� se rozhodovalo, jestli pojdu ven. Já jsem vlastn� zaínal 

v Praze, kde se rozhodovalo, jestli podepíšu profesionální smlouvu v chlapech. M�l jsem 

nabídku do Špan�lska, ale nebylo to asi tak lákavé a zvolil jsem si tu cestu tady zostat. 

Jak vnímáte zahraniní hráe? Spíše negativn� nebo pozitivn�? Mohl byste to 

ukázat na pYíkladech? 

Já si myslím, že od obojího je to trochu, ale když mám zmínit tYeba ty pozitiva, tak urit� 

jako spoluhrái, co sem chodí ze zahranií, tak mám prostor sebe sama n�jak jako srovnat 

s tím zahraniním basketem, ae už to jsou Ameriani nebo n�jaký evropský zem�. Takže 

je to fajn v tom, že se o nich dozvíš n�co o jejich kultuYe, je to fajn vlastn� na hYišti, že se 

tak srovnáš s tím basketem, který oni si pYivedou z té svojí zem�, takže v tomhle je to to 

pozitivum. To negativum bych Yekl, že urit� když sem pYijde n�jaký cizinec, tak m� 

vlastn� n�jakým stylem omezuje, tYeba i tím, že ti bere minuty nebo tvoje místo, ale 

vlastn� v tomhle je to další pozitivum, že se jim musím vlastn� furt dorovnávat, furt mám 

tu motivaci vlastn� se dostat pYed n� a vzít jim to místo, takže m� to tak trošku i posouvá 

nahoru. 

Když se zeptám na motivaci, berete zahraniní hráe tak, že se od nich chcete uit, 

nebo vás motivuje chue je pYekonat?  

Myslím si, že oboje, vlastn� když pYijde n�jaký zkušen�jší hrá ze zahranií, tak se mu 

snažím vyrovnat, takže se tím vlastn� i zlepšuji a když pYijde z n�jakých lepších týmo, 
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tak vlastn� má ty zkušenosti v�tší než já, takže si chci od n�j vzít i to co se pYivede za ty 

zkušenosti, a i tak se posouvat. 

Z pYedchozích rozhovoro si hrái st�žovali na pYístup zahraniních hráo, že nejsou 

tak soustYed�ni a neberou basketbal na velkou váhu, máte s tímto zkušenosti? 

Takhle, za tu mou kariéru, co hraji tu nejvyšší sout�ž a zažil jsem t�ch cizinco docela 

dost, tak musím Yíct, že je to hodn� individuální. N�kteYí tYeba nedodržují nošení 

týmového obleení a mn� osobn� to úpln� nevadí, ale je to takový, že jsme jeden tým a 

m�li bychom tak vypadat i navenek. Pak to neposobí úpln� dobYe, když je každý obleený 

jinak. Takže z téhle stránky bych Yekl, že by bylo fajn, kdyby to n�jak zm�nili a víc se 

pYizposobili. Rok co rok se jim to snažíme vysv�tlovat, ale je to neúsp�šný vždycky. 

 

Tým .4  

Respondent .1  

Berete basketbal jako hlavní náplI Vašeho života, nebo si k tomu musíte 

pYivyd�lávat? Studujete k tomu?  

Tak jelikož jsem basketbal zaal v útlém v�ku, už asi ve tyYech letech, vlastn� pYivedli 

m� k tomu moji rodie, kteYí oba hráli basket, takže já více mén� nem�l jinou volbu a 

basketem se i živím, takže žádný jiný povolání nemám. 

Ohledn� zahranií, vy jste tam ješt� nehrál, tak jestli jste m�l, nebo stále máte, 

motivaci se tam dostat?  

Urit� jsem m�l motivaci se tam dostat, myslím si, že je to pro echa, kterej hraje eskou 

ligu, docela t�žký. Myslím si, že eská liga nepatYí mezi n�jaké top sout�že v evropském 

m�Yítku, takže lov�k musí v té sout�ži vynívat, aby se do zahranií dostal. Nicmén� 

n�jakou nabídku jsem m�l, ale nepYijal jsem ji, ale do budoucna bych urit� cht�l. TYeba 

jeden rok alespoI zkusit hrát n�kde v zahranií a vyzkoušet si, jaké to je. 

Jak jste zmiIoval odmítnutou nabídku, mohl byste mi Yíct, pro jste jí nepYijal?  

Tak zvážil jsem n�jaký pro a proti, finanní a n�jaké v�ci okolo, a nakonec jsem teda 

zostal v esku. 

Co se týká zahraniních hráo ae už spoluhráo nebo protihráo, berete je jako 

pozitivum nebo negativum? Dokázal byste to vyhodnotit na pYíkladu?  
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Tak myslím si, že zahraniní hráe vnímám obecn� pozitivn�, protože si myslím, že pro 

eskou ligu má hlavn� plusy. Když si vezmu, že by se eská liga hrála jen s eskými hrái, 

tak by ta úroveI, neYíkám že by byla špatná, ale byla by o dost horší si myslím než s t�mi 

zahraniními. Ti zahraniní hrái tu ligu i zlepšují, máme se od nich co uit, rozný v�ci 

pYi hYe, takže si myslím, že celá ta liga i hra s nimi jde nahoru. 

Dokážete Yíct, zda vám zahraniní hrái brání v rozvoji na domácí pod� tím, že vám 

berou minuty a vy se pak kvoli tomu nedokážete prosadit? 

SamozYejm� je to jedna z v�cí, která už se tady dlouho diskutuje, že zahraniní hrái berou 

eským minuty. Myslím si, že je to pravda tak z poloviny. Myslím si, že eští hrái na 

sob� tolik nemakají a tohle je može pYim�t k tomu, aby se více snažili a zlepšovali se, ale 

zároveI je tu n�jaký limit na poet zahraniních hráo v jednom týmu a možná by se ty 

limity m�ly n�jakým zposobem trošku zpYísnit, aby ty eský týmy m�ly na hYišti tYeba 

furt eského hráe. 

Když se ješt� zeptám na pozitiva, berete zahraniní hráe spíše jako vzor a uíte se 

od nich, nebo jako motivaci pYekonat je a dostávat jejich minuty?  

Tak za m� osobn� je to asi obojí, jednak že sem pYichází hrái, který toho mají v Evrop� 

hodn� odehráno a já od nich možu n�co okoukat, nebo se nauit. A zadruhý, když jsou ty 

hrái kvalitn�jší, tak m� samotného to motivuje abych na sob� víc pracoval a zlepšoval 

se voi nim. 

 

Respondent .2  

Berete basketbal jako hlavní náplI Vašeho života, nebo si k tomu musíte 

pYivyd�lávat? Studujete k tomu?  

Mám k tomu ješt� školu, ale jako basketu se v�nuji od druhé tYídy, takže je to n�co, co 

m� stále doprovází a dost m� to ovlivIuje, já jsem z Brna a jsem tady v klubu XXX jenom 

kvoli basketu, takže urit� ano. 

Když to vezmu na zahranií, máte ambici se tam podívat? 

Urit�, protože basket v zahranií je urit� kvalitn�jší než tady v esku, jsou lepší hrái, 

v�tší haly, víc fanoušku, takže urit� to je n�co, co by bylo fajn, kdyby se povedlo 

v kariéYe. 
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Dokážete mi Yíct, pro jste do zahranií ješt� neodjel a držíte se v eské lize?  

Tak je to jednoduchý, protože ty zahraniní sout�že mají n�jaký pravidla na to, kolik t�ch 

zahraniních hráo može být, takže aby lov�k mohl hrát tYeba v n�mecké lize, tak musí 

být lepší než všichni ti n�metí hrái, aby ten tým využil toho, že nakoupí toho 

zahraniního hráe, takže je zapotYebí být nejlepší v zahraniní lize, a pak by se o tom 

dalo pYemýšlet, takže hlavn� kvalita, to je jednoduchý. 

Co se týká zahraniních hráo ae už spoluhráo nebo protihráo, berete je jako 

pozitivum nebo negativum? Dokázal byste to vyhodnotit na pYíkladu?  

Tak samozYejm� co se týe týmového charakteru, tak je to urit� posila a jak jsem naeukl 

v té pYedchozí odpov�di, ti hrái bývají nejkvalitn�jší z toho týmu, takže to urit� je plus, 

ale z pohledu domácího hráe je to zabírání míst, a pro toho hráe nebo sout�ž to není 

úpln� dobrý, protože ten talent se jenom kupuje a nevytváYí. 

Dokážete Yíct, zda vám zahraniní hrái brání v rozvoji na domácí pod� tím, že vám 

berou minuty a vy se pak kvoli tomu nedokážete prosadit? 

Tak urit� to ovlivIuje, nemožu Yíct jak moc, ale ten hrá, aby se n�kam dostal, tak je 

potYeba, aby hrál a když místo n�j dostávají minuty zahraniní hrái, tak je to pro n�j t�žší 

samozYejm�. 

Když se ješt� zeptám na pozitiva, berete zahraniní hráe spíše jako vzor a uíte se 

od nich, nebo jako motivaci pYekonat je a dostávat jejich minuty?  

Urit� bych odpov�d�l ano na ob� možnosti, protože ti hrái si prošli vícero zem�mi a 

kluby a jsou to vlastn� chodící informace, takže to je jenom dobYe pro nás, jsou to dobYí 

hrái a když trénuješ s dobrými hrái, tak jsi taky lepší. Od každého si možeš n�co vzít. 

 

Respondent .3  

Berete Basketbal jako hlavní náplI Vašeho života, nebo si k tomu musíte 

pYivyd�lávat? 

V souasné chvíli mám jenom basket a samozYejm� je to hodn� velká souást mého 

života, hraju už n�jakých 27 let. Od puberty jsem se tomu zaal v�novat na v�tší úrovni, 

víc profesionáln�. Potom jsem se vlastn� s basketem dostal do Ameriky, protože jsem 

studoval, takže jsem díky tomu dostal stipendium, takže možu Yíct, že basket více mén� 
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formuje moj život. Všechno se to toí, a vlastn� i do te� toilo, kolem basketbalu, 

st�hoval jsem se tam, kde jsem m�l smlouvu, kde jsem hrál, je to obrovská souást mého 

života. 

Když jste nakousl kariéru v Americe a vlastn� jste b�hem kariéry posobil i 

v Turecku, dokáže Yíct, pro jste se z t�chto destinací vrátil zp�t do eské ligy? 

Tak samozYejm� je to o n�jaké nabídce. Já jsem doufal, že po univerzit� pojdu a budu v 

zahranií ješt� déle, ale nejlepší nabídka, co pYišla, byla z eské ligy. Byla šance hrát tam 

poháry, tak jsem se vrátil, pak jsem si to cht�l ješt� zkusit, tak jsem šel do Turecka, byly 

tam n�jaký v�ci, co se jako okolo d�ly, tak jsem vyhodnotil, že nejlepší se bude vrátit, ale 

nebylo to, že bych preferoval být stále v esku, ale myslím si, že to pro m� byla nejlepší 

možnost a vždycky jsem to podle toho vyhodnocoval. 

A m�l byste ješt� ambici se do zahranií podívat znovu?  

Ne, tak na to už nemyslím, tady už mám zaYízený život, tak to už je samozYejm� složit�jší. 

V souasné dob� o tom urit� nepYemýšlím.  

Co se týká zahraniních hráo ae už spoluhráo nebo protihráo, berete je jako 

pozitivum nebo negativum? Dokázal byste to vyhodnotit na pYíkladu?  

Já to beru asi jako pozitivn�, protože to zvyšuje úroveI a kompetitivnost té sout�že, 

protože samozYejm� z t�ch domácích zdrojo nejde vyskládat celou ligu, pokud 

samozYejm� jsou pYínosem. Když se ten zahraniní hrá nebere jen na ozdobu, tak 

samozYejm� je to pYínosem. Zvyšuje to úroveI té sout�že, n�jaké vnímání, že to není 

uzavYený a pYináší nový prvky do té sout�že a naši hrái se s tím musí vyrovnávat, ae už 

s jiným stylem basketu a urit� to n�jak obohacuje i ty hráe. 

Dokážete Yíct, zda vám zahraniní hrái brání v rozvoji na domácí pod� tím, že vám 

berou minuty a vy se pak kvoli tomu nedokážete prosadit? 

To si nemyslím. SamozYejm� možou být n�jaký možnosti, že ten tým by se až moc 

soustYedil na ty zahraniní hráe, ale já si myslím, že samo o sob�, ti kluci se musí dostat 

na tu úroveI a už asi neexistuje, že by byly n�jaký kvóty na mladý hráe. Myslím, že 

pokud ten hrá chce usp�t a chce v tom být úsp�šný, tak se musí zeptat sám sebe, jestli 

na to má a už asi neexistuje, že by n�jak byly kvóty na mladý hráe s tím, že pokud ten 

hrá chce usp�t a chce být úsp�šný, tak se musí vyrovnat i tady s tímhle protivenstvím 

nebo preferováním. 


